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Verslag AB-vergadering 19 maart 2015 

Verslag vergadering Algemeen Bestuur 

19 maart 2015 

in het gemeentehuis van Papendrecht 

 

 
 

Aanwezig namens de Simav: 

C.J.M. de Bruin, voorzitter; C.H. Bovekerk, secretaris; H. van Dieren, penningmeester; T.C. van 

Gelder, vicevoorzitter - lid DB PR Zaken; P.J. Vergouwe, lid DB Technische Zaken; 

C. Bakker, erevoorzitter, C. Stravers, lid van verdienste; A. van der Graaf, J.N.M. de Groot, H. 

Korevaar, W. Beerden, leden TC; J.M.K. Mollema-Gons, notulist. 

Aanwezig namens het Algemeen Bestuur: 

Mw. A.D. Zandvliet, wethouder gemeente Alblasserdam; W. van der Leij, wethouder gemeente 

Leerdam; F. Özdere, wethouder gemeente Molenwaard; D.A. den Hertog, raadslid gemeente 

Vianen; C.J.M. de Bruin, burgemeester van Papendrecht. 

Overige aanwezigen: 

S.J. Veerman, donateur; Ing. G. Troost, RCE; B. de Haan; A. den Boer, Stichting Schutsluis, A. van 

der Perk, Molenmaker De Gelder BV; J. Noorlander, molenaar. 

Afwezig met kennisgeving: 

W. ten Kate, AB-lid wnd. burgemeester gemeente Giessenlanden; A. Rijsdijk, AB-lid wethouder 

gemeente Gorinchem, R.A. van Houwelingen, AB-lid wethouder gemeente Hardinxveld-

Giessendam; W.G. Groeneweg, burgemeester/beschermheer gemeente Vianen; A. Fernhout, AB-lid 

waterschap Rivierenland; W.M.  van Veen, lid van verdienste; C.W. Huisman, adviseur biotopen; A. 

Konijnenburg, lid TC; G.A.Vonk, adviseur; C. Noorlander, molenaar; C. Noorlander, oud-molenaar; 

C. de Jong, oud DB-lid; C. van Vliet, donateur; 

 

1.Opening 
Voorzitter C.J.M. de Bruin opent de vergadering om 10.10 uur en heet alle aanwezigen van harte 

welkom. De SIMAV stelt uw aller belangstelling zeer op prijs. 

Complimenten voor de AB-leden, van wie velen vanwege de gisteren gehouden verkiezingen voor 

Provinciale Staten en Waterschappen mogelijk een korte nachtrust hebben gehad.  

 

2. Vaststelling van de definitieve agenda  
Ieder is akkoord met de voorgestelde agenda.  

 

3. Notulen 
a. Van de vergadering op 13 maart 2014 Bleskensgraaf: De notulen worden zonder op- of 

aanmerkingen – onder dankzegging aan de notulist - vastgesteld. 
b. Van de schriftelijke vergadering d.d. 7 januari 2015: Betreft aankoop schuur bij korenmolen De 

Liefde te Streefkerk. Den Hertog (Vianen) wijst erop dat de kennisgeving omtrent de voorgenomen 

aankoop bij enkele AB-leden aanvankelijk nog wat vragen opriep. Deze zijn door SIMAV echter tot 

volle tevredenheid beantwoord. Het besluit tot aankoop van de betreffende schuur kan hierdoor 

formeel worden vastgesteld.  

De bestemming van de schuur wordt vooral gezien als extra opslagruimte, bovendien is “buurmans 

eigendom slechts éénmaal te koop”. 

 

4. Mededelingen en ingekomen stukken 
Er zijn geen ingekomen stukken. 
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5. Met het oog op 2015 
a. Beleidsvoornemens met betrekking tot een verdere realisatie van het Molencomplex Streefkerk: 

Voorzitter De Bruin meldt dat donderdag 5 maart jl. de opening van de ondertoren van de Hoge 

Tiendwegmolen te Streefkerk heeft plaats gevonden. Dit was een bijzonder moment, in 

aanwezigheid van Gedeputeerde H. Weber van de provincie Zuid-Holland. De daaropvolgende 

zaterdag was het open huis voor de inwoners van Streefkerk en andere belangstellenden. Van die 

mogelijkheid werd een goed gebruik gemaakt, waarbij een duidelijke waardering en enthousiasme 

werd getoond. SIMAV is heel blij met deze betrokkenheid vanuit de samenleving.  

Aan het eind van deze vergadering wordt via een audiovisuele presentatie nader ingegaan op de 

verschillende stappen die voor de herbouw van het complex moeten worden gezet (stap-voor-stap 

diplomatie). 

G. Troost (RCE) vraagt of nog steeds wordt uitgegaan van de oorspronkelijke reconstructieplannen. 

C. de Bruin beaamt dit: SIMAV gaat ervan uit dat datgene wat er was, weer wordt hersteld, met 

oog voor de realistische mogelijkheden. Wij willen daar echt de werking van het watersysteem van 

destijds opnieuw in het landschap in beeld brengen.  

G. Troost is blij dat de cultuurhistorische waarde in de toekomst weer inzichtelijk wordt gemaakt, 

maar vraagt zich wel af wat dit alles – inclusief het latere onderhoud - gaat kosten. 

Voorzitter De Bruin zegt te beseffen dat het een grote financiële opgave wordt, waarvoor voorlopig 

nog geen geld beschikbaar is. SIMAV wil echter niet met losse elementen werken, maar de plannen 

die stap voor stap worden gezet als een samenhangend geheel presenteren. 

 
b. Afwijzing van de SIMAV aanvraag voor een POM-status: Het is jammer dat de Minister van 

Onderwijs, Cultuur en Wetenschap ons verzoek om te worden aangewezen als Professionele 

Organisatie voor Monumentenbehoud (POM) niet heeft gehonoreerd. Het was ons reeds bekend dat 

de verkrijging van deze POM-status een groot ambitieniveau en inzet vergde. Van het afgelegde 

traject hebben we echter veel geleerd, wat als een positieve ervaring wordt beschouwd. SIMAV is 

met twee zusterorganisaties, de Rijnlandse Molenstichting en De Fryske Mole - met ondersteuning 

van Vereniging De Hollandsche Molen – het traject ingegaan. Inmiddels is gebleken dat het 

molenveld voor de POM-status eigenlijk niet in beeld is gekomen. Dit had ook te maken met de 

gebruikmaking van betaalde en onbetaalde professionals.  

Ons molenbestand staat er goed voor, dankzij de inzet van onze vele vrijwilligers. In 2016 bestaat 

SIMAV 60 jaar; het doel is ook in de volgende jaren op de ingeslagen weg voort te gaan, opdat de 

molens in stand blijven en ze als cultureel erfgoed in de toekomst hun plekje kunnen behouden. 

 

c. Restauratie Souburghse Molen te Alblasserdam: In het AB-verslag van vorig jaar stond vermeld 

dat SIMAV na een lang traject deze molen heeft overgenomen. Daarvoor waren goede afspraken 

gemaakt en vervolgens is hard  gewerkt om de restauratieplannen klaar te maken en de 

vergunningen aan te vragen. Hiervoor verdient de Technische Commissie van SIMAV een groot 

compliment. Daarna kwam er een kink in de kabel: SIMAV heeft de molen overgenomen op basis 

van een aantal condities, uitgaande van een gelijke subsidiëring door provincie en gemeente. Later 

bleek er een achterliggende overeenkomst te zijn, hetgeen inhield dat de provincie geen 50% 

subsidie zou verstrekken. Daardoor moest een financieel gat van ca € 400.000,00 worden opgehoest. 

Gelukkig was de provincie zo coulant om toch een project subsidie van € 150.000,00 beschikbaar te 

stellen; er resteert daardoor nog een ongedekt bedrag van ca € 250.000,00. Dit bedrag kan SIMAV 

niet bekostigen en ook de gemeente Alblasserdam zegt daar een probleem mee te hebben. 

Binnenkort gaan beide partijen opnieuw met elkaar in gesprek.  

Den Hertog wijst erop dat er een ontbindende clausule aan de overdracht was verbonden. 

Voorzitter De Bruin bevestigt dit: Als beide partijen echt niet tot overeenstemming komen, treden 

de ontbindende voorwaarden in werking. Beide koesteren echter “het kind” en zijn overtuigd van het 

belang van de restauratie. Een restauratie is echter ook een onzeker traject, dat dikwijls tegenvallers 
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oplevert. Mw. Zandvliet (Alblasserdam) zegt dat ook haar collega wethouder Kraijo graag de 

onderhandelingen weer wil voortzetten. 

 

d. Overname vier Gorcumse molens: De gemeente Gorinchem heeft twee wipwatermolens en twee 

korenmolens in eigendom en beheer en wil deze thans overdragen aan SIMAV. Hierover zijn goede 

en realistische gesprekken gevoerd. De staat van onderhoud is inmiddels geïnventariseerd, waaruit 

blijkt dat de molens er “redelijk tot minder goed” voor staan. De restauratiekosten behelzen dan ook 

een flink bedrag. De SIMAV gaat ervan uit dat bij een overname de molens goed op peil zullen zijn. 

Volgend jaar of eerder zal naar verwachting het concept besluit tot overname aan de AB vergadering 

worden voorgelegd.  

 

6. Algemeen jaarverslag 2014 
Den Hertog maakt zijn complimenten voor de uitvoering van dit complete jaarverslag; het staat vol 

met belangrijke wetenswaardigheden over de verschillende disciplines binnen de SIMAV.  

Voorzitter de Bruin dankt de heer Den Hertog voor zijn lovende woorden en complimenteert op 

zijn beurt secretaris Bovekerk, die opnieuw, samen met anderen, middels het jaarverslag een 

weergave heeft gemaakt van wat er allemaal bij SIMAV gebeurt. ‘De heer Bovekerk is de spil in de 

SIMAV organisatie, met een enorme kennis van zaken en voert zijn taken in alle bescheidenheid uit. 

Onze Stichting is echt een goed functionerend bedrijf geworden, dat een groot kapitaal 

vertegenwoordigt en helemaal draait door de inzet van de verschillende vrijwilligers, zoals de 

mensen van de TC, de PR Commissie, de digitalisering, de ad hoc ondersteuners enz., enz.’ 

Een applaus voor de heer Bovekerk onderstreept de dank van alle aanwezigen.  

 

Opmerkingen: 

Dhr. Noorlander: Blz.16 laatste regel: Het certificaat van verdienste is uitgereikt aan Cor en Jan 

Noorlander (in plaats van Cees en Jan Noorlander); 

 

Dhr. Troost: Complimenten voor het jaarverslag, hieruit blijkt duidelijk hoe actief SIMAV is. 

Spreker is benieuwd naar wat de restauratieachterstand uitgedrukt in geld per molen betekent en of 

er iets meer dan gebruikelijk nodig is. Als dit inderdaad zo is, kan worden overwogen hiervoor een 

lobby richting de politiek aan te gaan. Vanuit twee verschillende “rollen” – waartussen een 

waterdicht schot zit - heeft hij er zicht op dat dit soms kan helpen.   

P. Vergouwe antwoordt dat het onderhoud van 25 molens, zoals bekend is, uit de PIP 2013-2018 

wordt bekostigd. Een overschrijding van de geraamde kosten kan hierbij mogelijk zijn. Voor de 4 

zgn. waterschapsmolens zijn in het kader van de PIP 2015-2020 inspectierapporten en 

meerjarenramingen gemaakt. Voor deze PIP geldt dat plannen kunnen worden ingediend die zo 

dicht mogelijk bij het maximale subsidiebedrag uitkomen. SIMAV heeft er weliswaar zicht op wat 

dit financieel kan betekenen, maar wil de maximale subsidie niet te veel overschrijden omdat dit 

averechts kan werken. C. de Bruin vult aan dat de intenties goed zijn, maar dat SIMAV “ niet in 

eigen vlees wil snijden”. 

 

Het jaarverslag wordt zonder verdere opmerkingen goedgekeurd. 

 

7. Financiën jaarrekening 2014 
a. Exploitatierekening 2014: Geen opmerkingen; 

b. Balans per 31 december 2014: Geen opmerkingen; 

c. Accountantsverklaring van Verstegen Accountant te Dordrecht: Geen opmerkingen. 

 

De voorzitter concludeert dat de AB-leden de financiële jaarstukken 2014 goedkeuren en dat 

gelijktijdig daarmee decharge wordt verleend aan de penningmeester en het dagelijks bestuur. 

Spreker heeft veel waardering voor penningmeester Van Dieren, die veel tijd besteedt aan de 
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gigantische financiële administratie. Hij doet dit heel nauwgezet en heeft regelmatig on-line contact 

met zijn accountant. Heel prettig is dat we tegenwoordig altijd de laatste financiële gegevens kunnen 

inzien. 

Özdere (Molenwaard) complimenteert de heer Van Dieren, mede namens de andere AB-leden, met 

de duidelijke presentatie van de jaarcijfers. Een welgemeend applaus van alle aanwezig onderstreept 

dit. 

 

8. Vaststelling begroting 2016  
De begroting 2016 wordt zonder op- of aanmerkingen goedgekeurd. 

 

9. Jaarverslag molenbiotopen 2013 
Voorzitter De Bruin merkt op dat de heer C. Huisman, opsteller van dit verslag, altijd zeer 

nauwgezet de molenbiotopen in de gaten houdt. Overtreders van de biotoopregels worden steeds op 

sympathieke wijze door hem benaderd. Ook spreker raakt er steeds meer van doordrongen dat een 

forse boom soms een fors effect op het draaien van een molen heeft. Het is daarom goed dat de heer 

Huisman hieraan veel aandacht besteedt. 

Het jaarverslag molenbiotopen wordt zonder verdere opmerkingen goedgekeurd. 

 

10. Bestuursverkiezing 
Penningmeester Van Dieren is dit jaar aftredend en heeft zich weer herkiesbaar gesteld. Het 

Dagelijks Bestuur stelt voor de heer Van Dieren  voor een nieuwe periode te benoemen. De 

vergadering gaat bij acclamatie hiermee akkoord.  

Voorzitter De Bruin feliciteert de heer Van Dieren met zijn benoeming. Deze dankt de vergadering 

voor het in hem gestelde vertrouwen.   

 

11. Rondvraag 
Den Hertog brengt in herinnering dat in de jaren ’90 van de vorige eeuw er plannen zijn ontwikkeld 

voor herbouw van de Viaanse korenmolen. Er is inmiddels een nieuw bestuur aangetreden, dat zich 

extra heeft ingezet om een ruimte bij de Lek hiervoor te benutten. Ter plaatste is inmiddels een terp 

aangelegd en het eerste fundament is gemaakt. Het financiële aspect voor verwezenlijking van de 

plannen is zeer belangrijk. In Vianen heeft men de ambitie om het geheel in de loop der jaren van de 

grond te krijgen. De gemeente Vianen was destijds ook betrokken bij de stichting van de SIMAV en 

meldt dit feit “met een warm hart”. 

C. de Bruin zegt dat de gemeente Vianen inderdaad een zeer goede participant van de SIMAV is. 

Op een zgn. SIMAV-molenaarsavond van enkele jaren geleden waren ook Viaanse gasten aanwezig, 

die de plannen voor hun molen kwamen toelichten. 

 

G. Troost pleit ervoor dat in het jaarverslag biotopen ook het landschap rondom de molens (zoals 

bijv. de aanwezigheid van een moestuin) in kaart wordt gebracht. De REC vindt dit vanuit een 

bouwhistorisch oogpunt heel belangrijk en zou daar graag in willen meedenken. Een dergelijke 

inventarisatie kan mogelijk ook een doorwerking naar de huurcontracten hebben.  

C. de Bruin zegt dat SIMAV doorgaat met het realiseren van haar projecten. Dit houdt in dat er 

naast de bouwhistorie tevens aandacht wordt geschonken aan de wijze waarop opeenvolgende 

geslachten op de molens hebben geleefd en gewerkt. 

 

Den Hertog vraagt of het mogelijk is dat stagiair€s of studenten als vrijwilliger inzetbaar zijn voor 

bepaalde projecten. Voorzitter De Bruin antwoordt dat de SIMAV daaraan al heeft gedacht, omdat 

de inzet van jonge mensen heel belangrijk wordt gevonden en zij later wellicht automatisch 

ambassadeurs kunnen worden. Enige tijd geleden is daarvoor reeds actie ondernomen, maar de inzet 

van een stagiair ging toen niet door omdat deze een té intensieve begeleiding nodig had. SIMAV 

ziet de meerwaarde van de inzet van stagiaires dus zeer zeker in, maar het moet wel passend zijn. 
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Van der Leij (Leerdam) pleit voor een facelift in recreatieve sfeer voor het gebied rondom molen 

Ter Leede te Leerdam. Voorzitter De Bruin zegt daarvoor open te staan, maar dan dient voor het 

beheer en onderhoud van het terrein wel een (plaatselijke) groep vrijwilligers beschikbaar te zijn om 

alles goed in de gaten te houden. Dit geldt ook voor de Gorinchemse korenmolens, die ook nu op 

bepaalde tijden voor het publiek worden open gesteld. Voldoende medewerking en draagvlak vanuit 

de lokale samenleving is hierbij noodzakelijk. 

Bij de SIMAV zijn inmiddels vier molens aangewezen, die bij toerbeurt voor het publiek worden 

opengesteld. Hiervoor wordt een eigen programma gemaakt.  

 

Vicevoorzitter Van Gelder bedankt de heer De Bruin - in diens functie van burgemeester van de 

gemeente Papendrecht - voor de gastvrije (kosteloze) ontvangst in het gemeentehuis. Complimenten 

voor de goede verzorging die ons hier ten deel is gevallen (Applaus van de aanwezigen!).  

Spreker wijst erop dat de AB-leden een kleine attentie - als dank voor hun aanwezigheid - voor hen 

op de tafel hebben aangetroffen. Dit betreft een zakje met molenchocolaatjes, afkomstig van een 

zorgbakkerij te Nieuwpoort. 

 

12. Audiovisuele presentatie over het werk van SIMAV 
P. Vergouwe heeft een presentatie over het werk de SIMAV gemaakt, die hij samen met C. de 

Bruin mondeling toelicht.  

Enkele punten hieruit: 

 

Simav heeft als doel de Souburghse molen compleet te restaureren, dus draai- en maalvaardig te 

maken. Daarvoor zal een gesloten circuit worden gemaakt, waardoor het water rond de molen wordt 

geïsoleerd. Dit is weliswaar een gekunstelde constructie, doch inzichtelijk verandert er niets en het 

water blijft dan rond de molen aanwezig zoals in de originele staat, voordat de bodem was 

ingeklonken. Door deze oplossing komt het scheprad niet langer droog te staan en kan de molen 

weer functioneren zoals waarvoor deze vroeger is gemaakt. Een zodanige restauratie versterkt naar 

de mening van SIMAV de cultuurhistorische waarde van dit object. De intentie is de molen na de 

restauratie elk weekend te laten malen en deze op bepaalde tijden ook publiekstoegankelijk te 

maken. In overleg met de eigenaar van de omliggende grond zullen hierover afspraken worden 

gemaakt. 

 

Het Streefkerkse molencomplex werkte ooit via een zgn. getrapte bemaling. Het doel is dit stap voor 

stap zo veel mogelijk in de oorspronkelijke staat terug te brengen. De totale kosten hiervan bedragen 

ca € 5.000.000,00.  Inmiddels zijn enkele stappen hiertoe gezet: De drie ondermolens van het 

complex zijn reeds in hun oude glorie hersteld en regelmatig in gebruik. De funderingen van de twee 

afgebrande bovenmolens (Sluismolen en Hoge Tiendwegmolen) zijn gerestaureerd en onlangs is een 

ondertoren op de fundering van laatstgenoemde molen geplaatst.  

 

13. Sluiting 

Voorzitter De Bruin bedankt de AB leden voor hun deelname aan de besluitvorming en de 

getoonde betrokkenheid bij  het werk van onze stichting. Ook de aanwezigen op de publieke tribune 

heel veel dank voor hun belangstelling.  

De vergadering wordt om 12.00 uur gesloten. 

 

 


